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Mikor és hol kezdtél lovagolni?
Hatévesen  szülinapi  ajándékként  azt  kér-
tem  anyukámtól,  hogy  felülhessek  egy  
lóra. Így kezdődött az egész, azóta telje-
sen magával  ragadott  a ló és  a lovaglás 
szeretete. Egy kicsi cuki, duci pónin kezd-
tem Perbálon lovagolni.  rendszeres részt-
vevője  lettem  a  Póni  Klub  futószár  2-es  
versenyeinek, majd a Póni Klub országos 
bajnokságon meg is nyertem ezt a kategó-
riát a nemzeti lovardában. Tízévesen szü-
leimtől  kaptam  egy  saját  sportpónit,  
Darkyt.  Vele  sikerült  pár  évvel  ezelőtt  a  
Talentum  Kupa  országos  bajnokságon  E  
kategóriában  bronzérmet  szerezni,  csa-
patban  pedig  ezüstérmesek  lettünk.  
Darkyval később l osztályig jutottam el, de 
ő egy nagyon agyas, akaratos, nehéz lo-

vaglású  ló,  mindenesetre  megtanított  na-
gyon  bátran  és  határozottan  lovagolni,  
egy-egy  bakolás  és  megindulás  ezerrel  
vágtában  nem  okozott  már  problémát.  
Darky eladásra került,  de soha nem felej-
tem el, mint első saját lovamat.
Mit szeretsz a lovaglásban?
Azt szeretem, hogy egy élőlénnyel dolgoz-
hatok  együtt,  akivel  mindig  összhangban  
kell lennem attól függetlenül, hogy milyen 
napja  van.  nagyon  szeretem  a  lovakat,  
mert  kedvesség  sugárzik  belőlük,  mindig  
meghallgatnak  és  annyira  aranyosak.  A  
lovak türelemre, alázatra, kitartásra taníta-
nak engem. Sokan csak eszközként tekin-
tenek  a  lóra,  nekem  ők  sporttársak,  lelki  
társak  és  feltétel  nélkül  szeretem  őket!  
rendkívül  élvezem  a  díjlovasversenyeket,  
amikor  csak  mi  ketten  megmutathatjuk  a  
tudásunkat a négyszögben, ennek ellené-
re  meg kellett  tanulnom,  hogy a díjlovag-
lás  egy  szubjektív,  pontozásos  sportág,  
ahol  a  ló  képessége,  mozgásadottsága  
nagyon  sokat  számít,  és  a  lovas  tudása  
sokszor kevésbé.
Hogyan egyezteted össze a lovag-
lást  a  tanulmányaiddal,  hol  ta-
nulsz?
Mivel állatorvos szeretnék lenni, nagy örö-
mömre  tavaly  a  Városmajori  Gimnázium  
kémia–biológia  tagozatos  osztályába  
nyertem felvételt, ősszel megyek a 10. osz-
tályba.  Elég  nehezen  egyeztethető  össze  
a  tanulás  a  lovaglással,  iskolaidő  alatt  is  
heti ötször járok az unikornisba, az e-okta-
tás  alatt  és  a  szünidőben  viszont  hetente  
hatszor. Több lovat lovagolok egy délután, 
és  általában  este  9-10  óra  körül  érek  
haza, ami megnehezíti a következő napra 
a  felkészülést.  Ebben  az  első  gimnazista-
évemben szerencsére sikerült 4,85-ös átla-
got így is elérni.

Pachl  Péter  az  edződ,  megtalálod  
vele a közös hangot?
Két évvel ezelőtt  kezdtem el az unikornis 
lovardában lovagolni, így ő azóta edz en-
gem. nagyon jó az összhang köztünk, na-
gyon sokat foglalkozik velem, olyan, mint-
ha  a  pótapukám  lenne,  nem  csak  az  
edzőm.  Az  edzések  nagyon  jó  hangulat-
ban telnek, mindig megértem, hogy mit kér 
tőlem  és  a  lovaimtól,  amit  hasznosítani  is  
tudok. nyaranta erősítő-alapozó, ló nélkü-
li  edzéseket  is  szokott  tartani,  ami  ugyan-
csak  nagyon  fontos  a  lovasoknak.  Péter  
mindig figyel arra, hogy a tanítványai egy 
csapatként dolgozzanak össze, például a 
versenyeken segítünk egymásnak a fonás-
ban, etetni-itatni a lovakat stb. Az unikornis 
lovardában  gyönyörű  környezetben,  
rendkívül  kimagasló  körülmények  közt  
edzhetünk nap mint nap.
Milyen kiegészítő sportot űzöl?
Kiegészítő  sportra  nincs  időm,  viszont  he-
tente  egyszer  rendszeresen  gyógytorná-
zom fizioterapeutával, és ha marad időm, 
otthon erősíteni és nyújtani is szoktam.

4 évestől 15 évesig lovagolsz lova-
kat, mi bennük a kihívás?
nova, a fekete póni rendkívül tüzes és hisz-
tis  kanca,  vele  megtanultam,  hogyan  kell  
kezelni az ilyen típusú lovakat. némo meg-
tanította  nekem a középosztály  alapjait,  ő  
az  ellentéte  novának,  nagyon  hajtós,  ne-
héz előre lovagolni. Sinbadot fél éve lova-
golom, az elején nagyon nehéz volt őt visz-
szahozni  a  munkába,  mivel  sokáig  nem  
dolgozott,  ezért  a  kapcsolatunk  nehezen  
indult, de pár hónap közös munka után na-
gyon sokat  fejlődött  és  teljesen egymásba  
szerettünk. nagyon egyedi, imádnivaló ka-
raktere van, és mindig számíthatok rá, sok-
szor járunk terepre is, ahol csak mi ketten a 
természetben  együtt  bolyonghatunk  és  ki-
kapcsolódhatunk.  idén  a  balatonvilágosi  
Hungarian Future Stars versenyen bajnokok 
lettünk a póni kategóriában. Duna luna, a 
15 éves kanca igazi tanítóló, vele egészen 
fiatal lovas korosztályig elsajátíthatom majd 
a lovaglás fortélyait. Mivel ő egy igen hosz-
szú  kanca,  vele  nagyon  nehéz  összesze-
dettséget és hegyre fel tendenciát mutatni a 

versenyeken.  Duna  lunával  a  nemzetközi  
junior kategóriában való versenyzés a cél. 
Egy nagyon bújós és hízelgő, For Success 
nevű  négyéves  méncsikót  is  rendszeresen  
lovagolok.  Mivel  még  nagyon  fiatal,  sok  
vele a kihívás, szinte mindent meg kell neki 
tanítani,  de  úgy  gondolom,  hogy  okos,  
együttműködő, jól tanítható ló, akivel remél-
hetőleg jó eredményeket  érhetünk el  fiatal  
lovak kategóriában.
Mit szólsz hozzá, hogy idén nálunk 
lesz a korosztályos Eb?
Szerintem  nagyon  hálásak  lehetünk  Arie  
yom-Tov úrnak, hogy vállalta ezt a kihívást, 
hogy az augusztus eleji nemzetközi verseny 
után  még  három  korosztályos  Európa-baj-
nokságot  is  megrendez  az  unikornisban.  
Soha ilyen még nem volt,  egy ország tud-
tommal  soha  nem  rendezett  meg  három  
korosztályos Európa-bajnokságot. Ezzel szem-
ben nagyon sajnálom, és nem tartom helyén-
valónak azt, hogy póni és fiatal lovas kategó-
riában nem állít ki teljes csapatot Magyaror-
szág itthon.

Unikornis Lovarda

Fiatal tehetség 

Szeretnénk  bemutatni  Dallos  Annát,  
aki  az  unikornis  lovardában  Arie  
yom-Tov támogatásával az ő lovait 
lovagolja.  Anna  nagyon  elhivatott  
a lovaglás irányában, nagyon sze-
reti a díjlovaglást és a lovakat. Ke-
ményen dolgozik céljai elérésének 
érdekében, mindig kész és akar új 
dolgokat  tanulni.  yom-Tov  úr  hisz  
benne, hogy ha Dallos Anna ilyen 
elhivatottan folytatja a lovaglást az 
általa biztosított  segítséggel,  akkor 
sikeres lovas válik belőle.

Dallos AnnaUnikorniS 
LoVarDa 

■ 1. novával ❙ 2. Duna lunával ❙ 3. Sinbaddal a Hungarian Future Starson
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